

John Lynch, Editor in Chief of our *Oil & Gas Science and Technology – Revue de l'IFP Journal*, has died suddenly at the age of 54.

John was an internationally renowned scientist. Specialist in characterisation of materials, he was also open to numerous other fields. Holder of a national accreditation to supervise research, Director Expert with the IFP Scientific Division, author of five patents, four books and in particular numerous scientific articles, he continued his activities within the Applied Chemistry and Physical Chemistry Division and represented IFP in numerous organisations, including ANR (French National Research Agency) and ANCRE (French National Alliance for Energy Research Coordination).



After studying at Imperial College London, then Saint-John's College, University of Cambridge and a first period at IFP in 1980-1981 as part of an exchange with the Royal Society of London, John joined the IFP Physical Chemistry and Analysis Division in 1982, where he was head of the Materials Characterisation Department for several years.

Since he joined us in 2003 on the Editorial Committee of *Oil & Gas Science and Technology – Revue de l'IFP*, he placed all his talent, his passion and his experience at the service of the journal, constantly striving to improve its quality. In particular, he placed considerable importance on strict selection of the articles, a policy which is now bearing fruit through the spectacular rise in the number of tributes received by the journal and its impact factor. We must now continue the path of progress he prepared for us.

In all his activities, the extreme relevance of his work, the depth and rigour of his deliberations, his humility and his profound kindness were appreciated unanimously. It is with much sadness that *Oil & Gas Science and Technology – Revue de l'IFP*, its Editorial Committee and all the personnel of IFP, GraphiDoc and EDP Sciences involved in its preparation extend their most sincere condolences to his family and relatives.

Pierre BEREST, Patrick BOISSERPE, Bruno CHAUDRET,
Michel COMBARNOUS, Mireille DARTHENAY, Claude DELARUE,
Gilbert FROMENT, Thierry GALLOUËT, Gilles KIMMERLIN,
Dominique LANGEVIN, Fabio ROCCA, Jacques SCHOTT,
Yves SMEERS, Lourdes VEGA.

John Lynch, Rédacteur en chef de notre revue *Oil & Gas Science and Technology – Revue de l'IFP*, vient de nous quitter brutalement à l'âge de 54 ans.

John était un scientifique reconnu internationalement. Spécialiste de la caractérisation des matériaux, il était également ouvert à de très nombreux autres domaines. Titulaire d'une Habilitation à diriger des recherches, Directeur Expert auprès de la Direction Scientifique de l'IFP, auteur de cinq brevets, de quatre ouvrages et surtout de très nombreux articles scientifiques, il poursuivait ses activités au sein de la direction Chimie et Physico-chimie appliquées et représentait l'IFP dans de nombreuses instances dont l'ANR et l'ANCRE.



Après des études à l'*Imperial College (Londres)*, puis au *Saint-John's College (Université de Cambridge)* et un premier séjour à l'IFP en 1980-1981 dans le cadre d'un échange avec la *Royal Society* de Londres, John avait rejoint en 1982 la direction Physico-chimie et Analyse de l'IFP et y avait assumé pendant plusieurs années la fonction de Chef du département Caractérisation des matériaux.

Depuis qu'il nous avait rejoints en 2003 au Comité éditorial de *Oil & Gas Science and Technology – Revue de l'IFP*, il avait mis tous ses talents, sa passion et son exigence à la disposition de la revue et n'avait cessé d'œuvrer à l'amélioration de sa qualité. Il s'attachait notamment à sélectionner rigoureusement les articles, une action qui porte aujourd'hui ses fruits à travers la spectaculaire évolution du nombre de citations recueillies par la revue et de son facteur d'impact. Il nous appartient maintenant de poursuivre le chemin de progrès qu'il a tracé.

Dans toutes ses activités, la grande pertinence de son travail, la profondeur et la rigueur de ses réflexions, son humilité et sa profonde gentillesse étaient unanimement appréciées. C'est avec beaucoup de tristesse que la revue *Oil & Gas Science and Technology – Revue de l'IFP*, son Comité éditorial et tout le personnel de l'IFP, de GraphiDoc et d'EDP Sciences impliqué dans son élaboration adressent à sa famille et à ses proches leurs plus sincères condoléances.

Pierre BEREST, Patrick BOISSERPE, Bruno CHAUDRET,
Michel COMBARNOUS, Mireille DARTHENAY, Claude DELARUE,
Gilbert FROMENT, Thierry GALLOUËT, Gilles KIMMERLIN,
Dominique LANGEVIN, Fabio ROCCA, Jacques SCHOTT,
Yves SMEERS, Lourdes VEGA.